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Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw zagranicznych Rados³awa Sikorskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Od kilkunastu lat Uniwersytet w Bia³ymstoku organizowa³ dla swoich studentów z Bia³orusi zajêcia

w Grodnie. Oko³o trzydziestu wyk³adowców z Bia³egostoku jeŸdzi³o do Grodna, gdzie odbywa³a siê wiêk-
szoœæ wyk³adów i æwiczeñ. Organizowano je najpierw w szkole polskiej, a póŸniej w pomieszczeniach
udostêpnianych przez tamtejsze organizacje polonijne. Za merytoryczn¹ czêœæ studiów odpowiada³ uni-
wersytet, kwestiami logistyczno-finansowymi zajmowa³o siê g³ównie stowarzyszenie „Wspólnota Pol-
ska”. Jednak od kilku miesiêcy wyk³adowcy z Uniwersytetu w Bia³ymstoku nie dostaj¹ bia³oruskich
wiz. Studenci musz¹ wiêc jeŸdziæ na wyk³ady i zajêcia do Polski. Niestety, wielu z nich na to nie staæ, po-
mimo ¿e Uniwersytet w Bia³ymstoku za³atwia studentom akademiki, a „Wspólnota Polska” zwraca im
pieni¹dze za bilety. Wed³ug posiadanej przeze mnie wiedzy, ca³a sytuacja z odmow¹ wydania polskim
wyk³adowcom wiz jest, niestety, zgodna z bia³oruskim prawem. Wczeœniej wizy wydawano wyk³adow-
com na podstawie zaproszeñ wysy³anych przez dzia³aj¹c¹ na Bia³orusi Polsk¹ Macierz Szkoln¹. Od ja-
kiegoœ zaœ czasu wizê dla wyk³adowcy mo¿na wystawiæ wy³¹cznie na podstawie zaproszenia
bia³oruskiego urzêdu. Macierz takim urzêdem nie jest. Ca³a ta sytuacja nara¿a uniwersytet i studentów
na dodatkowe koszty. W przypadku studentów mog¹ one w koñcu uniemo¿liwiæ kontynuacjê nauki.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o wyjaœnienie, czy ministerstwo wie o tym
problemie, i odpowiedŸ na pytanie, jakie dzia³ania planuje podj¹æ polskie MSZ w MSZ Bia³orusi, by roz-
wi¹zaæ ten problem, tak istotny dla Polaków mieszkaj¹cych na Bia³orusi.

Z powa¿aniem
Bohdan Paszkowski




